
Protokół z XXXIV  Sesji Rady Miejskiej  w Międzyzdrojach 
z dnia 29.12.2008 r. 

 
 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
W związku z nieobecnością   Przewodniczącego Rady Miejskiej Michała Sutyły  sesję 
prowadziła wskazana przez Przewodniczącego - Wiceprzewodnicząca Beata Kiryluk , która  
otworzyła XXXIV Sesję RM , stwierdzając  na  podstawie listy obecności  wymagane  
quorum.  Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu , lista gości  stanowi zał. Nr 2  do 
protokołu . 
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Burmistrz  wnioskował o wyprowadzenie  z porządku obrad  punktów :17,18 i 19  
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego w zakresie dofinansowania zadania pn. „ Międzyzdroje w kwiatach”; 
Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie wyprowadzenie punktu , za 
przyjęciem opowiedziało się 12 radnych . 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 
budżetowego w zakresie dofinansowania utrzymania czystości w Gminie 
Międzyzdroje , Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie wyprowadzenie 
punktu , za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych . 

 Projekt uchwały w sprawie dotacji przedmiotowej dla Zakładu Ochrony 
Środowiska na realizację zadania polegającego na ochronie kąpieliska miejskiego 
w Międzyzdrojach, Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie wyprowadzenie 
punktu , za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych . 

 
Wnioskował  również  o wprowadzenie do porządku  punktu : Projekt uchwały w sprawie  
zmiany uchwały Nr XX/200/08 RM w M-jach z dnia 13.03.2008 r.  w sprawie  zatwierdzenia  
zestawienia przychodów  i wydatków    GFOŚiGW na rok 2008 ; za przyjęciem w poz. 17 
porządku opowiedziało się 12 radnych obecnych na sali . 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Komisji Rewizyjnej Teresy Purgal 
Wiceprzewodnicząca Rady  Beata Kiryluk poddała pod głosowanie wycofanie z porządku 
sesji punktu 22 - projektu uchwały w sprawie ponowienia skargi Pana Kazimierza 
Osowskiego z dnia 18.08.2008 r. dot.  skargi na działalność Burmistrza Międzyzdrojów z dnia 
5.03.2008 r. , w związku z tym , że zaszły nowe okoliczności sprawy .   
Więcej zmian nie zgłoszono  , Wiceprzewodnicząca poddała  pod głosowanie projekt 
porządku wraz z wprowadzonymi zmianami , za przyjęciem opowiedziało się  12 radnych , 
porządek stanowi zał. Nr 3 do protokołu .  
 

3. Przyjęcie protokołów  z poprzednich  sesji RM  w dniach : 27.11.2008 r. oraz 
11.12.2008 r. 

 
Z protokołem z dnia 27.11.2008 zapoznała się radna Beata Kiryluk nie wnoszą uwag , 
zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytania ; za przyjęciem opowiedziało się 12 
radnych .  
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Z protokołem z dnia 11.12.2008  zapoznał się radny  Roman Pawłowski  nie wnosząc uwag , 
wobec czego Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu ; za 
przyjęciem opowiedziało się 12 radnych .  

 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności pomiędzy sesjami .  

 
Burmistrz zapoznał radnych  ze sprawozdaniem ze swojej działalności , co stanowi zał. Nr  4 
do protokołu .  
PYTANIA : 
Radny Jan Burzyński ;  na jakim etapie jest  podłączanie się przedstawicieli bazy rybackiej do 
kanalizacji .  
Burmistrz poinformuje o tych ustaleniach  w punkcie 5 porządku , na co  radny  wyraził 
zgodę  .  
Radny Janusz Piłat ; poprosił o rozszerzenie punktu dot.  spotkania  wspólników 
„Promenada” , czego dotyczyło  spotkanie   , zaproponował również  posadowienie  tablicy 
informacyjnej  odnośnie przeprowadzanych prac w tym zakresie .  
Odp. Spotkanie to zostało przełożone , amfiteatr jest w trakcie budowy , do 15 IV dzierżawcy  
będą mogli wejść  na budowę  celem kontynuacji prac budowlanych  . Wszystko dzieje się 
zgodnie z  zaplanowanym czasem  . Co do postawienia tablicy informacyjnej nie widzi 
problemu , zostanie postawiona . 
Radny Piotr Wójcik  poprosił o rozwinięcie tematu dot. finansowania działalności ZOŚ . 
Burmistrz wyjaśnił , iż ustawodawca nie nakazuje nam na razie  przekształcenia zakładu,  
osobiście uważa  , iż na tym etapie   Zakład  należy  dosprzętowić  , zwiększyć  zatrudnienie ,  
w związku  z  wprowadzeniem projektu „Międzyzdroje w kwiatach” ,  planuje się również  
zakupić  zamiatarkę  uliczną  i inny  sprzęt . Najpierw  trzeba uporządkować pewne sprawy 
ponieważ  zakład pozostaje w złej   kondycji ,  gdyż  w  przypadku utworzenia spółki nie 
będziemy mogli  dofinansowywać  spółki . Każde przekształcenie ponosi również za sobą 
pewne koszty z czym należy się również liczyć  . Przekształcenie ZWiK było koniecznością 
ze względu na fakt aplikowania o środki zewnętrze .  
Radna Teresa Purgal w ramach tej samej kwestii zapytała , czy  Burmistrz zagwarantuje , że  
ZOŚ będzie wypracowywał zyski . Doskonale wie , że do tej pory  zyski nie były 
wypracowywane ze względu na konieczność odprowadzania  podatku , ale  osobiście uważa  , 
że wypracowywanie  zysków przez zakład jest koniecznością  . Radna  podzieliła się również 
swoją obawą  ,  czy zakład da sobie  radę  wobec nowych wyzwań , szczególnie , że 
wszystkie zadania przekazuje się   do ZOŚ .   
Burmistrz  nie zgodził  się  z powyższą opinia . ZOŚ ma działać non profit . W mieście ma 
być po prostu czysto  ,  a to dalej   pozostawia wiele do życzenia . Brak środków finansowych 
to problem od dużego czasu ,  czyni to oczywiście  pewne ograniczenia , które  przełożyły  się 
na działalność Zakładu  . Okazało się ,że konieczne jest zatrudnienie większej ilości osób        
i płacenie  za jakość wykonanej pracy  , dlatego  też tym razem w projekcie budżetu znalazły 
się większe środki .  Aby zakład wypracowywał  zyski  musielibyśmy drastycznie zwiększyć  
opłaty przerzucając je  na mieszkańców  , albo dofinansowywać budżetu . Zatem zakład ma 
działać non profit , ale na odpowiednim poziomie .   Odbyły się  aktualnie spotkania z 
kierownictwem  , miały one na celu  omówienie i wyjaśnienie zakresu i należy to 
respektować.  
Radny Wiesław Kotwica zapytał o spotkanie z Panem Jagniątkowskim  odnośnie szlaku 
żeglarskiego ,  dlaczego zostaliśmy pominięci  w projekcie ,  co przeczytała w  prasie . 

Odp. Nie jest prawdą , że zostaliśmy pominięci  , projekt jest 11 podmiotowy , mamy 
środki w budżecie na projekt , który ma być zrobiony do czerwca . Nic nam nie zagraża , 
chodzi o to,  aby nikt inny nie wypadł z projektu , ponieważ musi pozostać nadal   11 
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podmiotów  , aby mógł być  realizowany i aby otrzymać dofinansowanie w kwocie ponad 7 
mln zł.  
 
Radny Jan Burzyński zwrócił uwagę na fakt , iż  23.12.2008 r. w Parku Chopina nastąpiła 
dewastacja  fontanny , zapytał w związku z tym , czy istnieje możliwość identyfikacji  osoby , 
która tego dokonała  na podstawie obrazu kamery .  
 
Radny Wiesław Kotwica  wrócił do  wcześniej podjętego tematu  projektu , zapytując ile 
mamy zapisanych  środków  w projekcie ?  
Pan Tadeusz Konopacki wyjaśnił , że we wniosku  mieliśmy 3 mln dofinansowania  , ostatnio 
na spotkaniu w Szczecinie wysłano wniosek o zwiększenie z 6 do 8 mln zł. Na dzisiaj  istnieje  
informacja , że Gminę projekt ten będzie kosztował 7 400 mln , w tym 60 % dofinansowania .  
 
Inwestycje , które stanowisz zał. Nr 5 przedstawił Burmistrz . 
Burmistrz przedstawił 11  inwestycji w trakcie realizacji  , niestety  nie udało nam się uzyskać  
dofinansowania na  ul. Nowomyśliwską  ponieważ nie mieliśmy partnera strategicznego , 
który był wymagany w programie . 
Zostanie rozszerzone zadanie o drugi etap – rozbudowa amfiteatru . 
 
Radny Janusz Piłat poprosił  o  rozwinięcie  tematu związanego z „partnerem strategicznym” 
w odniesieniu do ul. Kolejowej  oraz  o  wyjaśnienie , czy ul. Nowomyśliwska może  
zaistnieć ponownie  w programie .  Mieszkańcy tej ulicy sugerują , aby dokonać  doraźnych 
działań związanych z remontem w taki sposób  , aby umożliwić jej  bieżące użytkowanie . 
Burmistrz wyjaśnił ,iż ul. Nowomyśliwska będzie remontowana   z naboru  funduszy 
marszałkowskich  na drogi wojewódzkie , wniosek należy złożyć do lutego 2009 roku . 
Później  nastąpi procedura rozpatrzenia wniosków , i kolejne uzgodnienia , natomiast  
rozstrzygnięcie będzie w III kw.  Gdybyśmy nie otrzymali dofinansowania  w określonym 
okresie , wówczas z  własnych środków , których mamy 3.300  mln zł w budżecie,  będziemy 
realizowali  zadanie .  Partner musi wykazać  się   pewnymi środkami ,   Gmina ma 
zadeklarować   wykonanie  zadania z własnych środków , na ten rok nam wystarczy , ale w 
przyszłym roku należy znaleźć pozostałą  kwotę  w wys. 3.600 mln zł.  . Nie będziemy 
rezygnowali z dofinansowania , jeśli istnieje jakaś nadzieja na jego uzyskanie ,   należy na to 
poczekać . W związku z tym Burmistrz nie przewiduje żadnych półśrodków w  w kwestii 
doraźnych działań jeśli chodzi o ul. Nowomyśliwską  .  
 
Informację o wykonaniu budżetu przekazała Agnieszka Francukiewicz , stanowi ona  zał. Nr 
6 do protokołu . 
Radny Adam Jakubowski przypomniał , iż wnioskował o  to , aby na każdej sesji było 
przedstawiane  sprawozdanie Komendanta Straży Miejskiej  o bezpieczeństwie miasta , ale  
chyba nie weszło to jeszcze w stałe działanie sprawozdawcze .  
 
Burmistrz zapewnił , że na kolejnej sesji , zaplanowanej na  połowę  stycznia , będzie 
przedstawione  takie sprawozdanie .  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Beata Kiryluk poddała pod głosowanie  przyjęcie przedłożonego 
materiału , za przyjęciem  opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie). 
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5. Informacja Burmistrza dot. stanu Kąpieliska Międzyzdroje . 
 
Burmistrz   oddał głos Prezesowi Spółki ZWiK Panu Jerzemu Wojtysiowi , który 
poinformował , że zakład dokonał przyłącza do bazy rybackiej  do granic posesji każdej z 
działek , co trzeba będzie zrobić indywidualnie  . Należy  zrobić przemompowenię                   
i  instalację  wewnętrzną kanalizacji  tłocznej  do każdej posesji  .  

Na pytanie radnego Romana Pawłowskiego , czy negocjacje prowadzone przez 
„negocjatora” zatrudnionego przez gminę  , w celu zachęcania ludzi do przyłączy mają  już 
wymierne efekty , Prezes odpowiedział  , że trudno jeszcze mówić o wymiernych efektach  
tego działania . 

Burmistrz  poinformował , że zostaną wykonane prace , zgodnie z projektem tj. 14 
zbrojonych otworów – gizometrów , celem poboru materiału bakteriologicznego do badać , 
będą one  przy klifie i wzdłuż plaży .Burmistrz zapewnił , że zachowamy dużą czujność .  

 
Radny Wójcik zapytał jak będą  wyglądały podłącza  jeśli chodzi o stronę finansową  ( na 

koszt odbiorcy – opowiedział Pan Wojtyś .) . 
Radny Wiesław Kotwica zapytał o ostatnie badania  wody  na obecność salmonelli , kiedy 

zostało ono  zrobione , na co Burmistrz odpowiedział , że badanie zostało  zrobione na 
początku listopada , nie stwierdzono wówczas bakterii .  

Na pytanie Radnego  Jana Burzyńskiego , który zapytał ,  kiedy dzierżawcy podłączą się 
do sieci , Burmistrz odpowiedział , iż  prace podłączeniowe mają być zakończone do końca 
kwietnia 2009 r. 
 
Na tym zakończono  dyskusję nad punktem porządku  .  
Przewodnicząca zaproponowała 10 min. przerwę . 
 

6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2009 
rok: 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Beata Kiryluk otworzyła dyskusję na projektem budżetu , materiał 
-budżet w tym zakresie  stanowi zał. Nr 7  do protokołu .  
 

a) odczytanie opinii stałych Komisji w tym Komisji Rozwoju Gospodarczego              
i Budżetu; 

Stanowisko w tej sprawie przedstawili :  
1) Wiceprzewodniczący Komisji Piotr Wójcik przedstawił stanowisko Komisji 

Komunalnej i Spraw Społecznych , zał. Nr 8 do protokołu .  
2) Przewodniczący Komisji RGiB Artur Duszyński przedstawił stanowisko komisji , 

które stanowi zał. Nr 9 do protokołu .   
 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Beata Kiryluk odczytała Uchwały RIO: 

1) Nr CL/455/2008  Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  Obrachunkowej  w 
Szczecinie  z dnia 10 XII 2008 r.  w sprawie wydania  opinii o przedłożonym  
projekcie uchwały  budżetowej  Gminy  Międzyzdroje  na 2009 rok.  ,zał. Nr 9a) 

2) Nr CXXXV/342/2008 Składu Orzekającego  RIO w Sz-cinie  z dnia 24.11.2008 r. w 
sprawie wydania  opinii  o możliwość  sfinansowania wydatków i rozchodów 
nieznajdujących  pokrycia  w planowanych  dochodach , w tym deficytu  
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budżetowego,  wykazanych w projekcie uchwały budżetowej Gminy  Międzyzdroje  
na 2009 r. ,zał. Nr 9b) 

3) Nr CXXXV/343/08 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby ,zał. Nr 9c) 
 

c) odczytanie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji stałych; 
 

Głos zabrał Burmistrz ; wyraził swoje zadowolenie  w związku z tym ,  iż większość radnych  
kieruje się optymizmem w ocenie budżetu  . Oczywiście łatwo jest prognozować budżety w 
oparciu o dochody bieżące , a później w trakcie pozyskiwania środków  zewnętrznych   
zastanawiać się co można zrobić za te środki  .Osobiście  nie jest zwolennikiem  
administrowania , tylko właściwego prowadzenia społeczeństwa ku rozwojowi  . Powinniśmy 
kierować się jakąś  wizją działania  - powiedział Burmistrz , wszyscy powinniśmy działać jak 
dobra sztafeta . Jeśli uda nam się przygotować studium i plany zagospodarowania , wówczas 
wszystkim będzie łatwiej realizować taką wizję . Dlatego ten budżet jest  największy z 
dotychczasowych , poprzedni budżet , roku  2008  zawierał środki wirtualne ( 13,5 mln zł) , 
które można było ew. pozyskać  z funduszy zewnętrznych , choć nie było wiadome , że takie 
nabory zostaną ogłoszone . Dzisiaj wiemy , kiedy nabory mogą być ogłoszone  dlatego  nie 
wprowadzamy do budżetu środków zewnętrznych , RIO odstąpiło od takiego wymogu ,  choć 
środki te również są  uwzględnione , ale nie muszą mieć odzwierciedlenia w budżecie  na 
kolejne lata . Nasz budżet opiera się o środki własne , dochody bieżące  i dochody majątkowe.  
Dochody majątkowe są znaczne ; ze sprzedaży mienia  ponad 40 %  , dla niektórych  jest to 
kwota niemożliwa do uzyskania , biorąc pod uwagę kryzys , osobiście Burmistrz uważa , że w 
takim kryzysie dobrze się  jednak kupuje  . Choć mamy świadomość , że trudne zadanie przed 
nami , jednak nie boimy się trudności . Burmistrz  poinformował , że uznał wszystkie 
zgłoszone wnioski komisji traktując je  jako własne autopoprawki , co rodziło również szereg 
innych , wynikających z tego autopoprawek . Wszystko to zostało przedstawione w 
oddzielnym dokumencie , który został radnym przedstawiony i dostarczony,  i stanowi  zał. 
Nr 10 do protokołu . 
Na zakończenie swojej wypowiedzi Burmistrz zwrócił się do Rady o uznanie wszystkich 
poprawek  będących autopoprawki organu wykonawczego , wnioskując jednocześnie  o 
przyjęcie budżetu na 2009 rok .  
 

d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 
 
Radny Jan Burzyński zapytał , co można wykonać na cmentarzu w ramach istniejących  
środków  , które pozostały i kiedy zaczną  się prace  zagospodarowywania   cmentarza .  
Tadeusz Konopacki wyjaśnił , iż  planuje się całkowicie ogrodzić i wydzielić kwatery na 
cmentarzu  do pochówku .Zostaną  wydzielone trzy kwatery , dopiero w 2010 przystąpimy do 
kolejnego etapu rozbudowy.  Kwota ta  jest zapisana  w wieloletnim planie , mieści się w niej  
lapidarium oraz ścieżki na terenie cmentarza  . 
 
Radny Roman Pawłowski  zabierając głos w dyskusji podkreślił , że jest przeciwny przyjęciu 
budżetu  w tej formie . Uważa , że budżet jest nierealny ponieważ  dochody ze sprzedaży na 
poziomie 42 mln zł  w dobie kryzysu są mocno zawyżone , choć zdaje sobie sprawę  , iż 
zaplanować dochody na poziomie realnym jest  dosyć trudno . Kolejna sprawa to zbyt 
wygórowane wydatki bieżące , ponad 30,5 mln zł sfinansowane  w dużej części z wydatków 
majątkowych , to  ponad 28 % wydatków . Komisja RGiB pracowała nad tym , częściowo 
zostało to  skorygowane w wyniku wniosków  komisji  , jednak to nie wszystko   i nadal nie 
wygląda najlepiej . Z tego też powodu  będzie głosował przeciwko budżetowi  – powiedział 
radny Roman Pawłowski .  
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 Radny Wiesław Kotwica  usprawiedliwiając się , iż nie był obecny na posiedzeniu 
Komisji RGiB  nawiązał do wieloletniego planu inwestycyjnego , w którym zapisano budowę 
ścieżki rowerowej na odcinku Międzyzdroje  – Wisełka . Jest zbulwersowany tym faktem , 
gdyż walczył  o połączenie  Międzyzdrojów  z gminą  ze względu na  istniejące  tam atrakcje 
turystyczne , takie jak : Grodzisko , Jeziorko Turkusowe , Marina , Bunkier V-2 . Dzięki 
starostwu została  zrobiona część ścieżki  rowerowej  , ale dalej nie ma ona połączenia do 
Lubina . Wolin wielokrotnie się deklarował , że zrobi ścieżkę pomiędzy Międzyzdrojami a 
Wisełkę , tymczasem wychodzimy przed orkiestrę  jako Międzyzdroje  i planujemy zrobienie 
tej ścieżki . Dlatego składa wniosek , aby te środki  zapisane na ścieżkę Międzyzdroje – 
Wisełka , zmienić na zapis  ścieżka rowerowa  Międzyzdroje –Lubin  .  
 
Burmistrz  ustosunkował się do wypowiedzi  stwierdzając , iż  niczego tutaj nie robimy 
Gminie Wolin  , ścieżka rowerowa dochodzi do granicy Gminy Międzyzdroje , gdyż  tam jest 
WPN , a nasi turyści będą mieli możliwość poruszania się po tej ścieżce . W najbliższym 
czasie połączymy Zalesie i Wicko z Międzyzdrojami  wzdłuż stacji benzynowej od ul. 
Niepodległości , jedno zadanie drugiemu nie przeszkadza , gdyż zostaną zrobione obydwa .    

Radny Kotwica nie widzi powodu , by rozpoczynać coś od nowa skoro mamy 
inwestycję zaczętą , którą można realizować , jego zdaniem nie jest to logiczne  działanie .  
Radny przypomniał również o ustaleniach  , które miały miejsce podczas  spotkania z 
mieszkańcami Gminy dot. ustaleń  , aby każdego roku zrobić  w gminie jedną ulicę , 
tymczasem w wieloletnim planie nie została  ujęta  żadna  ulica  , tymczasem  w 
Międzyzdrojach jest wiele ulic przewidzianych do realizacji . Wnioskuje  zatem , aby  w tym 
programie zaistniała ulica Żwirowa   w Wicku , Mała w Wapnicy , Słoneczna w Lubinie . 
 

Burmistrz wyjaśnił , iż  w wieloletnich limitach nie ma powodu zamieszczać tych 
inwestycji ponieważ są to plany jednoroczne , a nie wieloletnie . Kolejność powinna być taka, 
aby najpierw nakłonić właściciela  betoniarni , aby utwardził istniejąca  drogę , a dopiero po 
zakończeniu   przystąpić   do realizacji Małej  i Słonecznej , ulice   mogą  być wprowadzone 
do budżetu jako zadanie jednoroczne .Zaczniemy Podgórną  wiosną  , a dalej zobaczymy co 
będzie potrzebne i wówczas  wprowadzimy zadanie do budżetu,  zapewnił Burmistrz  , 
dlatego uważa , że  nie ma  powodu przekonstruowywać całego budżetu . 

Radny Wiesław Kotwica zapytał jak się ma   w  planie zapis  dot.  remontu  ulica: 
Zdrojowej , Morskiej, Boh.Warszawy  w Międzyzdrojach na kwotę ponad 9 mln  , kiedy trwa  
budowa amfiteatru  pawilonów gastronomicznych, hotelu „Aurora” a za chwilę budowa 
hotelu na miejscu „Feniksa” .  
W projekcie  musieliśmy wyciąć ulice Zdrojową i Morską , zrobimy je po przeprowadzonych 
inwestycjach , poinformował Burmistrz .  

Radny W. Kotwica  nie upiera się w swoich poglądach , cieszy się  , iż  dowiedział się 
o planach Burmistrza w tym zakresie  oraz  usłyszał  deklarację  Burmistrza odnośnie 
realizacji ulic w Gminie .  Natomiast zdecydowanie podtrzymuje wniosek dotyczący ścieżki 
rowerowej .  
 
Radny Jan Burzyński zapytał o usługi prawnicze w Urzędzie  , dlaczego tak wzrosły koszty 
utrzymania biura prawnego  . Kwota umowy nie uległa zmianie , natomiast wydatki  dotyczą  
globalnie wynagrodzenia kancelarii  we wszystkich sprawach , które są prowadzone  przez 
gminę  .  
 
Radna Teresa Purgal podzieliła się swoimi uwagami dotyczącymi budżetu  i pracy nad nim : 
-  Podkreśliła fakt , że Burmistrz zarządza  majątkiem  , a nie administruje nim , co  należy 
oddać Burmistrzowi . 
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 - Przy projektowaniu budżetu  nie każdy wydatek był identyfikowany z potrzebami , takie 
wrażenie można było odnieść , za rzadko stawiane było pytanie , po co i jaki efekt ma 
przynieść  realizacja zadania . Taka refleksja  nasunęła się w momencie kiedy  
zakwestionowała kwotę 700 tys. zł na remont boiska SP Nr 1  w sytuacji kiedy rozpoczęto 
budowę hali sportowej . Podobnie sytuacja wyglądała z  elewacją  budynku Urzędu 
Miejskiego , w sytuacji zmiany siedziby Urzędu Miejskiego  . Radna zwróciła się również  z 
prośbą  do Burmistrza , aby zaangażować bardziej pracowników merytorycznych  odnośnie 
planowania wydatków do przyszłorocznego budżetu .  
Radna Teresa Purgal  , podobnie jak  radny Roman Pawłowski uważa  , iż niepożądanym 
zjawiskiem jest  wykorzystywanie  środków ze zbycia majątku  na  pokrywanie wydatków 
bieżących w takim procencie , w jakim to Burmistrz zaproponował .  
 
Radny Roman Pawłowski zaproponował głosowanie zgłoszonych autopoprawek , w ślad za 
czym zmienia się poszczególne zapisy . 
Wiceprzewodnicząca RM zamknęła dyskusję  wobec wyczerpania głosów  w dyskusji , 
informując, iż w pierwszej kolejności przyjmiemy autopoprawki wprowadzone przez 
Burmistrza  wraz z ustaleniami komisji , a na koniec przegłosujemy wniosek zgłoszony przez 
radnego  Wiesława Kotwicę.  
Przewodnicząca podjęła  głosowanie blokowe nad przedłożonymi  autopoprawkami 
Burmistrza , sporządzonymi w oparciu o zgłoszone wnioski komisji stałych Rady Miejskiej . 
Materiał ten , który Przewodnicząca odczytała  wg zapisów działów , rozdziałów , paragrafów 
oraz zmiany kwoty na + lub - stanowi zał. Nr 11 . 
Następnie poddano pod głosowanie wniosek radnego Wiesława Kotwicy , jeżeli wniosek 
przejdzie , Burmistrz wprowadzi go  jako swoją  autopoprawkę do materiału .  
Wniosek o treści : w załączniku nr 2 do projektu uchwały budżetowej w dziale 695 w 
rozdziale 6050 - zadanie opracowania  projektu budowlanego – budowa ścieżki rowerowej 
na odcinku  Międzyzdroje - Wisełka  zmienia się zapis – opracowanie projektu 
budowlanego  i budowa ścieżki rowerowej  na odcinku Międzyzdroje – Lubin , w zał. Nr 4 w 
poz. 13 zmienia się nazwa zadania – budowa ścieżki rowerowej Międzyzdroje – Lubin ; za 
przyjęciem wniosku radnego Wiesława Kotwicy opowiedziało się  7 radnych , wstrzymało się 
0 , przeciwne - 4 osoby . 
Przewodnicząca zarządziła reasumpcję  głosowania  ;  za wnioskiem  opowiedziało się  8 
radnych , przeciwko  było 4 radnych  , wstrzymało  się  od głosu 0  osób . Wniosek przeszedł 
większością głosów .   
Zarządzono 5 min. przerwę ………………… 
 
Po przerwie  Burmistrz zgłosił autopoprawkę  zgodną ze zgłoszonym wnioskiem Pana 
Wiesława Kotwicy , przegłosowanego przez Radę Miejską  wraz ze zmianą klasyfikacji  o 
treści :  
Pani Skarbnik odczytała wprowadzone zmiany , które pociągnęły za sobą zmiany w 
wieloletnim planie .  
Budowa ścieżki rowerowej na odcinku Międzyzdroje-Wisełka było w  rozdział 600  dziale 
695 paragraf 605 , wg wniosku radnego Kotwicy powinno być w dz. 600 rozdz. 614 
paragrafie 605 . 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie całość autopoprawek do budżetu   ; za przyjęciem 
10 radnych ,  1 osoba wstrzymała  się  , przeciwko  był 1 radny . 

Radny Roman Pawłowski usprawiedliwił swoje stanowisko w głosowaniu ( był 
przeciewko), ponieważ autopoprawki były przegłosowane blokowo , jest za zmniejszeniem 
wyd. , ale przeciwko  zwiększeniu wydatków .  
Ciąg dalszy poprawek w załączniku nr 4   
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W zadaniu nr 3 Boh W-wy do ul. Zdrojowej zmienia się kwotę z 14 460 556,20 na kwotę 
14 439 206,20  
W pozycji 6 ( poprzednio 5 ) 3 940 980 zł  na  2009 1 920 400 zł , zmieniają się roczne 
nakłady finansowe  na 8 327 463,50 . 
Kolejne zadanie to urządzenie cmentarza w Międzyzdrojach ; w roku 2010 – 200 tys. zł. ,w 
2011 zero , po zmianach 2010 r. – 800 tys. zł , w 2011r.  200 tys. zł , zmieniają  się łączne 
nakłady finansowe na kwotę  2 031 895,05 zł. oraz okres realizacji na 2006-2011 
Kolejna zmiana budowa hali sportowej przy SP Nr 2 w Wapnicy ,  zmienia się kwota 
2 000 020  oraz po 2011 2 mln zł , okres realizacji 2007 – 2012 . 
W zadaniu hala sportowa przy Gimnazjum zmienia się numer – Kolejowa 29 , dopisuje się 
działka Nr 166 , okres realizacji 209 2010 -  łączne nakłady finansowe – 4 786 488 zł.  
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wprowadzone autopoprawki w załączniku nr 4 ; za 
przyjęciem 11 radnych , wstrzymał się 1 radnych . 
W załączniku Nr 5 zmiana kwoty z 21 983 282,70 na 21 961 932,70 zmiana projektu ; za 
przyjęciem  zmiany w załączniku 11 za , przeciwko  0 , wstrzymała się 1 osoba  
 
W załączniku  Nr 6 autopoprawka dotyczy planów przychodów i wydatków zakładów 
budżetowych ; było 4 430 700 , jest 4 740 600 zł. wyd. ogółem wynoszą 4 608 397 ,01 zł. ; za 
przyjęciem autopoprawki w załączniku  opowiedziało się 11 radnych ,  wstrzymała się 1 
osoba .  

e) głosowane nad uchwaleniem budżetu Gminy Międzyzdroje na 2009 rok; 
 
Wobec powyższego Wiceprzewodnicząca przystąpiła  do głosowania  nad projektem uchwały 
budżetowej wraz z  naniesionymi autopoprawkami ; za przyjęciem opowiedziało  się 11 
radnych przeciwko 1 radny . 
 
Uchwała Nr XXXIV/323/08 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2009 
rok stanowi zał. Nr 12 i 13 do protokołu . 

 
------------- zarządzono 15 min. przerwę ----------------------- 
 
Po przerwie,  w związku z nieobecnością Skarbnika Agnieszki  Francukiewicz radny Roman 
Pawłowski zaproponował zmianę porządku sesji poprzez przesunięcie punktów 7,8,9  na poz. 
17,18,19 porządku posiedzenia  , wniosek  poddany pod  głosowanie uzyskał 12 radnych . 
 

7. Projekt uchwały sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Międzyzdroje na terenie 
ograniczonym ulicami: Niepodległości, Gryfa Pomorskiego, Nowomyśliwską , 
Komunalną. 

 
Zagadnienie referowała Pani Urszula Pyzik , która wyjaśniła ,że  podjęcie  uchwały 
obejmującej zmianami planistycznymi  obszar miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego  ograniczonego ulicami  : Niepodległości , Gryfa Pom. Nowomyśliwska , 
Komunalna w Międzyzdrojach  pozwoli na uporządkowanie  obszarów  planistycznych  i 
dostosowanie  ich do zamierzonych rozwiązań , umożliwiających realizację procesów 
inwestycyjnych , w szczególności poprzez  zabezpieczenie terenów  pod budowę Urzędu 
Miejskiego , Ośrodka OPS  , przychodni lekarskiej , piekarni , hoteli , pensjonatów , 
apartamentowców , mieszkań , parkingów wielopoziomowych , lądowisko helikopterów  , 
likwidacji  kolejki naziemnej . 
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STANOWISKO KOMISJI  
1. Komisja  KiSS  oraz Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie .  

 
Radny Adam Jakubowski ; tereny te były przeznaczone na tereny zielone , czy wobec nawału 
inwestycyjnego zostanie tam  zachowana  zieleń? .  
Burmistrz  zapewnił , że zostanie sporo miejsca na zieleń , piszemy te inwestycje bardzo 
szeroko ponieważ nie wiemy co nam wyjdzie . Na pewno bezsensownie nie zostanie wycięta 
zieleń ,  mamy  bowiem świadomość niewątpliwej atrakcji , jaką  stanowi zieleń  .  
 Radny Roman Pawłowski ma nadzieję , że Burmistrz zabezpieczy w tym miejscu  
zieleń poprzez odpowiednie  zapisy . 
Wobec braku głosów w dyskusji Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie projekt 
uchwały , za przyjęciem opowiedział 12 radnych ( jednogłośnie )  
 
Uchwała Nr XXXIV/324/08 stanowi zał. Nr 14 i 15 do protokołu .  
 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie części nieruchomości w 
trwały zarząd (ul. Gryfa Pom.61 b – Stadion Miejski). 

 
Pani Konarzewska wyjaśniła , iż  w związku  ze złożonym przez ZOŚ  wnioskiem w sprawie 
przekazania terenu  w trwały zarząd  części nieruchomości  położonej w Międzyzdrojach przy 
ul. Gryfa Pom. 61 b  obręb 19 , stanowiącego działkę nr 100 o pow. 23.938 m 2  zabudowaną   
płytą  boiska  , proponuje się oddanie w trwały zarząd w/w części nieruchomości .  
 
Radny Jan Burzyński zapytał o podatek jaki będzie ZOŚ płacił ( podatek od nieruchomości  
oraz opłatę z tytułu trwałego zarządu w wys. 3/10 % od wartości nieruchomości 
Kierownictwo zaakceptowała takie kwoty .  
 
STANOWISKO KOMISJI  
Komisje opowiedziały się pozytywnie . 
Wiceprzewodnicząca  zamknęła dyskusję  ,  po czym poddała  pod głosowanie   projekt 
uchwały , za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych . 
 
Uchwała Nr  XXXIV/325/08 stanowi zał. Nr 16 i 17 do protokołu .  
 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na zbycie  nieruchomości (ul. 
Cypriana Kamila Norwida ). 

 
Zagadnienie omówiła Pani Konarzewska wyjaśniając, iż zgoda  podyktowana jest wyrokiem 
Sądu Okręgowego  w Szczecinie  z 10 X 2008 r. , który   nakazuje    nabycie  od Gminy  na 
rzecz spółki CKN s.c przedmiotowych nieruchomości .  
 
STANOWISKO KOMISJI  
Opowiedziały się pozytywnie  
 
Wiceprzewodnicząca  zamknęła dyskusję ,   po czym poddała  pod głosowanie   projekt 
uchwały , za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych  

 
Uchwała Nr XXXIV/326/08 stanowi zał. Nr 18 i 19 do protokołu .  
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10. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/158/07 Rady Miejskiej w 
Międzyzdrojach z dnia              27 listopada 2007 r. w sprawie zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich  wydzierżawiania lub 
wynajmowania.  

 
Tytułem wstępu głos zabrał Roman Pawłowski , który jako pełniący obowiązki pod 
nieobecność Przewodniczącego Rady Miejskiej poinformował , że projekt uchwały został 
sporządzony przez  Przewodniczącego Rady Miejskiej   w wyniku wniosku zgłoszonego 
przez  Komisję Rewizyjną  , która prowadziła kontrolę realizacji tej uchwały . 
 
STANOWISKO KOMISJI  
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały .  
 
Radca Prawny  zapytany  o to  , czy  pod nieobecność Przewodniczącego Rady można 
omawiać przedmiotowy projekt uchwały , choć jest on jego autorstwa ,  stwierdził , iż nie jest 
to żaden problem i można  nad tym debatować  . 
 
Przewodnicząca otworzyła  dyskusję , po czym zamknęła ją  w związku z brakiem głosów w 
dyskusji . Poddała  pod głosowanie projekt uchwały , za przyjęciem opowiedziało się 10 
radnych , przeciwko 1 osoba , 1 osoba wstrzymała się od głosu . 
 
Uchwała Nr XXXIV/327/08 stanowi zał. Nr 20 i 21 do protokołu  
 

11. Projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 
ochotniczej straży  pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub 
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwowa Straż Pożarną lub 
gminę. 

 
STANOWISKO KOMISJI  
 
Komisje opowiedziały się pozytywnie  
 
Wiceprzewodnicząca  otworzyła,  po czym  zamknęła dyskusję ,   poddając pod głosowanie   
projekt uchwały , za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie) . 
 
Uchwała Nr XXXIV/328/08 stanowi zał. nr 22 i 23 do protokołu .  
 

12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 
budżetowego w zakresie dofinansowania utrzymania cmentarza komunalnego w 
Międzyzdrojach i Lubinie. 

 
Zagadnienie omówił  Kierownik ZOŚ Pan  Henryk Kamiński , który wyjaśnił , iż  z związku 
ze znacznym wzrostem kosztów  utrzymania cmentarzy komunalnych  w 2009 r.  zakład  
zwraca się z prośbą o dotację   podmiotową na dofinansowanie  utrzymania cmentarzy w wys. 
50 000,00 zł .  
 
STANOWISKA KOMISJI  
Komisje  zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały  
Wiceprzewodnicząca otworzyła i zamknęła dyskusję ,  poddając  pod głosowanie projekt 
uchwały , za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych ( jednogłośnie )  
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Uchwała Nr XXXIV/329/08 stanowi zał. Nr 24 i 25 do protokołu . 
 
13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Ochrony Środowiska   w Międzyzdrojach w zakresie dofinansowania utrzymania 
stadionu miejskiego w Międzyzdrojach. 

 
Zagadnienie referował Burmistrz  wyjaśniając , że chodzi  o przekazanie stadionu w trwały 
zarząd . 
STANOWISKA KOMISJI  
Komisje  zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały . 
Wiceprzewodnicząca otworzyła i zamknęła dyskusję ,   poddając  pod głosowanie projekt 
uchwały , za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych ( jednogłośnie )  

 
      Uchwała Nr XXXIV/330/08 stanowi zał. Nr 26 i 27 do protokołu .  
 

14. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XX/200/08 RM w M-jach z dnia 
13.03.2008 r.  w sprawie  zatwierdzenia  zestawienia przychodów  i wydatków    
GFOŚ i GW na rok 2008 ; 

 
Zagadnienie referował Burmistrz wyjaśniając  , iż zmiana dotyczy jedynie paragrafu , 
kosmetyczna zmiana była uzasadniana na posiedzeniach komisji .  
 
STANOWISKA KOMISJI  
Komisje  zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały  
Przewodnicząca otworzyła i zamknęła dyskusję ,   poddając  pod głosowanie projekt uchwały, 
za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych ( jednogłośnie ) . 

 
Uchwała Nr XXXIV/331/08 stanowi zał. Nr 28 i 29 do protokołu . 
 

15. Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pełnomocnictwa  procesowego  do 
reprezentowania  Rady Miejskiej    w postępowaniu przed WSA w Szczecinie ). 

 
Zagadnienie omówił Roman Pawłowski informując , iż autorem projektu jest Przewodniczący 
Rady Miejskiej  w związku z tym , że podjęliśmy uchwałę odnośnie wydzierżawienia 
parkingu  nieruchomości przy ul. Krótkiej  Panu Buśko ,  Pan Duda wezwał Radę do 
usunięcia naruszenia  prawa , gdyż był również zainteresowany wydzierżawieniem  tego 
parkingu .  Ponieważ jednak  Rada podtrzymała swoje ustalenia ,  skarży uchwałę RM  do 
WSA , a Rada musi udzielić pełnomocnictwa prawnikowi , który będzie nas reprezentował . 
 
STANOWISKA KOMISJI  
Komisje  zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały . 
Przewodnicząca otworzyła i zamknęła dyskusję ,   poddając  pod głosowanie projekt uchwały, 
za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych ( jednogłośnie ) . 
 
Uchwała Nr XXXIV/332/08  stanowi zał. Nr 30 i 31 do protokołu .  
 

16. Projekt uchwały w sprawie skargi Ewy Piechoty  z dnia 05.10. 2008 r. na 
działalność Burmistrza Międzyzdrojów; 
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Zagadnienie referowała Pani Teresa Purgal , która omówiła  skargę Pani Ewy Piechoty            
i sposób jej rozpatrzenia , materiał w tej sprawie stanowi zał. Nr 32 do protokołu .  Komisja 
rozpatrując przedmiotową skargę uznała ją za zasadną  ,  przygotowując  projekt  uchwały. 
 
Obecni  na obradach sesji PP Małgorzata i Jerzy Kot , będący sąsiadami Pani Piechoty  
przedstawili zagadnienie , informując jednocześnie , że wystosowali do Rady Miejskiej 
zażalenie w swojej sprawie , wyjaśniając zaistniałą sytuację .Pan Kot omówił całość sprawy , 
która towarzyszyła zakupieniu przedmiotowej nieruchomości , co dzisiaj rodzi problem dot. 
zajęcia pasa drogowego i sankcji z tym związanych .  
 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Roman Pawłowski zwrócił uwagę , iż Rada 
Miejska nie jest władna do rozpatrzenia przedmiotowego zażalenia , ponieważ nie wyczerpuje 
ono znamion skargi w świetle zapisów KPA , poza tym Rada Miejska nie jest władna w 
rozpatrywaniu waśni sąsiedzkich , do tego służy sąd  do którego można się zwrócić . Rada 
Miejska nie jest władna do rozpatrywania tego rodzaju korespondencji .  
 
 Komisja Rewizyjna rozpatrywała tylko i wyłącznie skargę Pani Ewy Piechoty w 
aspekcie : nieterminowego załatwienia sprawy przez urząd oraz to , że pracownik 
merytoryczny urzędu nieprawidłowo  informował zainteresowaną  w sprawie , natomiast  
odmowa w sprawie również wymaga decyzji administracyjnej , a tak się  nie stało . To o 
czym mówił Pan Kot ma związek ze sprawą , ale komisja w takim zakresie skargi nie 
rozpatrywała , powiedziała Pani Teresa Purgal . 
 Pani Ewa Piechota zabierając głos w dyskusji wyjaśniła , że chodzi jej o 
sprawiedliwość , powinny być naliczane   podatki z  tytułu zajęcia  nieprawidłowo pasa 
drogowego , czuje się obrażona przez Państwa Kot. 

Wiceprzewodnicząca obrad poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skargi 
jw. , za przyjęciem opowiedziało się 11 radnych ( wyszedł radny Artur Duszyński , stan 11 
radnych na sali . )  
 
Uchwała Nr XXXIV/333/08 stanowi zał. Nr 33 i 34 do protokołu . 
 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2008; 
 
Zagadnienie omówiła Pani Agnieszka Francukiewicz . 
STANOWISKA KOMISJI  
Komisje opowiedziały się  pozytywnie nad projektem uchwały . 
 
Przewodnicząca otworzyła i zamknęła dyskusję przystępując do głosowania , za przyjęciem 
opowiedziało się 11 radnych obecnych na sali . 
 
Uchwała Nr XXXIV/334/08 stanowi zał. Nr 35 i 36 do protokołu . 
 

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/167/07 Rady Miejskiej w 
Międzyzdrojach z dnia             18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Międzyzdroje na 2008 rok. 

 
Zagadnienie omówiła Pani Agnieszka Francukiewicz . 
STANOWISKA KOMISJI  
Komisje opowiedziały się  pozytywnie nad projektem uchwały . 
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Przewodnicząca otworzyła i zamknęła dyskusję przystępując do głosowania , za przyjęciem 
opowiedziało się 11 radnych obecnych na sali . 
 
Uchwała Nr XXXIV/335/08 stanowi zał. Nr 37 i 38 do protokołu . 
 

19. Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których niezrealizowane 
planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2008. 

 
 Zagadnienie omówiła pani Agnieszka Francukiewicz . 
STANOWISKA KOMISJI  
Komisje opowiedziały się  pozytywnie nad projektem uchwały . 
 
Przewodnicząca otworzyła i zamknęła dyskusję przystępując do głosowania , za przyjęciem 
opowiedziało się 11 radnych obecnych na sali . 
 
Uchwała Nr XXXIV/336/08 stanowi zał. Nr 39 i 40 do protokołu . 
 

20. Interpelacje radnych. 
 
Interpelację przedstawili radni :  
- Wiesław Kotwica , zał. Nr 41  
- Jan Burzyński  zgłosił dwie interpelacje , zał. Nr 42 
- Piotr Wójcik , zał. Nr  43 
 

21. Zapytania i wolne wnioski. 
 
Radna Teresa Purgal poinformowała , że  komisja zakończyła  rozpatrywanie skargi , złożonej 
za pośrednictwem Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji  przez Pana Aleksandra 
Sembrata . Skarga  ta  dzięki  kierownikowi  referatu geodezji i gospodarki gruntami Pani 
Edycie Konarzewskiej została  wycofana  przez zainteresowanego na skutek  pozytywnego jej 
załatwienia . Wiceprzewodnicząca komisji nadmieniła , że skarga  nie dotyczyła działalności 
Burmistrza Międzyzdrojów  tylko  zarządcy WPN.  
 

Radna Teresa Purgal  zapoznała Radę  z wnioskiem  Komisji Rewizyjnej  dotyczącym 
przeprowadzenia  kontroli organu wykonawczego   w zakresie  stwierdzonego skażenie wód 
morskich Międzyzdroje . Komisja opierając się na zapisie § 37 ust.2 ,  zwraca się z prośbą o 
przegłosowanie  przedmiotowego wniosku ,  skierowanego  do Przewodniczącego Rady 
Miejskiej o umożliwienie   skorzystanie z opinii biegłych w przedmiotowym temacie ; za 
wnioskiem opowiedziało się 10 radnych , 1 osoba wstrzymała się od głosu .  
 
Radny Roman Pawłowski – wstrzymując się od głosy wyjaśnił ,  dlaczego  tak zrobił  .Ideą  
kontroli było sprawdzenie , czy organ wykonawczy dokonał wszelkich przewidzianych 
prawem czynności i sytuacja , wynikała z zaniedbań wojewody . Jeżeli zrobimy to po roku , 
to sprawa się rozmyje i nie ma sensu cała idea .  
Rada Teresa Purga uważa , że pomimo to nie należy zaprzestać  badania sprawy , gdyż przed 
nami kolejny sezon .  
 
Radny Burzyński zadał wcześniej pytanie dotyczący dewastacji fontanny , czy jest możliwość  
sprawdzenia przy  pomocy kamer , czy można zidentyfikować osobę , która się tego 
dopuściła.  
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Wiceburmistrz  wyjaśnił , że  problem  polega na tym , że fontannę zasłaniają  rosnące tam 
cisy  .  
 
Pan Burzyński  przytoczył sprawę Pana Marchelaka , który miał pełnomocnictwo odnośnie 
pobierania  opłaty  miejscowej  w ramach 10% prowizji , ale napotkał na trudności natury 
formalnej  w księgowości , radny zwrócił się o wyjaśnienie zaistniałego incydentu .  
Burmistrz zobowiązał się sprawdzić na czym sprawa polega .  
 

22. Wnioski i skargi mieszkańców Gminy. 
 
Wiceprzewodniczący Roman Pawłowski nawiązał  do zażalenia   stawiając wniosek o 
oddalenie zażalenia PP  Małgorzati i Jerzego Kot ,  gdyż nie spełnia ono znamion skargi , 
zgodnie z zapisami KPA ,  zatem Rada nie będzie tego rozpatrywała , za wnioskiem  
opowiedziało się 11 radnych ( jednogłośnie )  
 

Burmistrz  nawiązał do pytań mieszkańców odnośnie wysokości  opłaty za  
użytkowanie wieczyste  w aspekcie  drastycznego wzrostu opłaty . Burmistrz wyjaśnił skąd to 
się wzięło  przy udziale  Pani Edyty Konarzewskiej  . Raz do roku istnieje obowiązek 
aktualizowania opłat z tytułu wieczystego użytkowania . Opłata naliczana jest zgodnie ze 
stawką procentową  w zależności od wartości określonej   przez rzeczoznawcę majątkowego 
na dzień aktualizacji . Poprzednio takie aktualizacje były robione w latach 1996 ,2002 i  
aktualna w 2008 . W sytuacji przyjęcia propozycji , aktualizacja będzie  skutkowała  w roku  
2009 . Każdy użytkownik  ma prawo wniesienia zażalenia , podnosząc argumenty dotyczące 
jedynie wyceny nieruchomości . Średnio opłaty wzrosły kilkaset procent co wynika  z 
matematycznych wyliczeń , tj. przeliczenia stawki procentowej razy wartość określona przez 
rzeczoznawcę majątkowego .Rozesłano ok. 1 200 wypowiedzeń opłat rocznych , na dzisiaj 
mamy 40 odwołań użytkowników wieczystych osób prawnych ( nieliczne fizycznych)  . 
Urząd poucza o możliwości przekształcenia na korzystnych warunkach z 50 % bonifikatą  
oraz 90 % bonifikatą przy  spełnieniu wymogu dochodowego. Każdy wniosek jest 
rozpatrywany indywidualnie .  
Osoby , które nie godzą się  na istniejący stan mogą odwołać się , zgodnie z pouczeniem za 
pośrednictwem  Burmistrza  do Kolegium Odwoławczego . Płatność powinna był dokonana 
do końca marca 09 r. , ale termin może być przesunięty , albo można ubiegać się o bonifikatę  
 Wiceprzewodnicząca  zaapelowała o  wykupywanie gruntów ponieważ są bardzo 
korzystne warunki ku temu .  
  

23. Zakończenie sesji Rady Miejskiej. 
 

Wiceprzewodnicząca zamknęła  obrady XXXV Sesji Rady Miejskiej Międzyzdrojach , 
dziękując za udział w sesji  , złożyła również życzenia z okazji  nadchodzącego  roku 
wszystkim zebranym oraz mieszkańcom Gminy .  
 
Na tym protokół zakończono .  
 
Protokółowała : 
M.Nurkowska  
 


